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Rada Miejska w Wołominie
Radni - Sesja

Protokół nr VIII

VIII Sesja w dniu 28 listopada 2024 
Obrady rozpoczęto 28 listopada 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 15:13 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Adrian Budek
4. Karol Cudny
5. Monika Dubow
6. Andrzej Fuśnik
7. Beata Gomse
8. Marek Górski
9. Marta Hoppe
10. Małgorzata Kielak
11. Robert Kobus
12. Iwona Kostrzewa
13. Agnieszka Koza
14. Maciej Łoś
15. Jerzy Mikulski
16. Wojciech Plichta
17. Antoni Roszkowski
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Andrzej Żelezik

1. Otwarcie obrad.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła radnych o potwierdzenie kworum i o godzinie 10:33 otworzyła VIII sesję Rady Miejskiej 
w  Wołominie  kadencji  2024-2029.  Przywitała  radnych,  sołtysów,  przewodniczących  rad 
osiedlowych,  gości,  kierownictwo  i  pracowników  urzędu  oraz  mieszkańców,  którzy  słuchają 
posiedzenia poprzez transmisję. Dzisiejsza sesja jest bardzo uroczysta, ponieważ zakończyły się 
wybory organów pomocniczych gminy Wołomin. Dla jednych jakiś etap drogi samorządowej się 
zakończył,  dla  niektórych  się  dopiero  zaczyna,  a  dla  niektórych  trwa  dalej.  Przewodnicząca 
serdecznie dziękuje za tak liczne przybycie na sesję. 

2. Pytania i wnioski do porządku obrad.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zwróciła się do radnych mówiąc, że zapoznali się z przedstawionym porządkiem obrad i jak do tej  
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pory pytań nie było, wpłynął wniosek pani burmistrz o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
w  sprawie  przyjęcia  „Wieloletniego  programu  współpracy  Gminy  Wołomin  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności  pożytku publicznego i  o wolontariacie na lata 2025-2027”. Dodatkowo ona 
chciałaby  prosić  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  dwóch  projektów  uchwał  w  sprawie 
rozpatrzenia petycji oraz w sprawie rozpatrzenia skargi. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu 
Chciałby poznać powód zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały , o którym wspomniała pani  
przewodnicząca. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Powiedziała, że odpowiedź zostanie udzielona przed głosowaniem w tym temacie. 

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi . 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy 
Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (2)
Marek Górski, Iwona Kostrzewa

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji . 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (2)
Marek Górski, Iwona Kostrzewa

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Odpowiadając  na  pytanie  radnego  Wojciecha  Plichty  powiedziała,  że  zgodnie  z  ustawą  o 
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działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  obowiązkowym  jest  przyjęcie  Programu 
współpracy Gminy Wołomin w 2025 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art.  3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego 
i o wolontariacie. Plan wieloletni jest działaniem fakultatywnym i w związku z tym, że wpłynęły  
uwagi co do jego treści, uznaliśmy, że potrzebujemy więcej czasu, żeby to dopracować. Dlatego 
prosimy o zdjęcie tego punktu z porządku obrad i procedowanie dziś rocznego programu, który jest 
obowiązkowy.

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Chciał wiedzieć czy to nie wiąże się z jakimiś opóźnieniami jeżeli chodzi o ogłoszenie konkursów 
dla NGO-sów, szczególnie tych, które działają inaczej niż rok budżetowy? 

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Przeanalizowaliśmy to, żadnych opóźnień nie przewidujemy. Opóźnienia mogą wystąpić jeżeli nie 
zostanie dziś podjęta uchwała ws rocznego programu współpracy. Ten obowiązek wynika z ustawy 
i ten termin to jest  30 listopada. Bez tego nie uruchomimy żadnych konkursów dla organizacji 
pozarządowych, będą tylko kontynuowane te umowy, które już są zawarte. 

Głosowano wniosek w sprawie:
zdjęcia  z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Wieloletniego  programu 
współpracy Gminy Wołomin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 
art.  3  ust.3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o 
wolontariacie na lata 2025-2027”. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy 
Mikulski, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej 
Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Wojciech Plichta
NIEOBECNI (2)
Marek Górski, Iwona Kostrzewa

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy 

4



Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (2)
Marek Górski, Iwona Kostrzewa

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 22.10.2024 r.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 22.10.2024 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Robert Kobus
BRAK GŁOSU (1)
Marek Górski
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

4. Informacje Komisji Rady o pracy w okresie między sesjami.
- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Komisja Rewizyjna pomiędzy sesjami spotkała się czterokrotnie. Cały czas prowadzimy kontrolę 
pt. analiza składania wniosków o dofinansowania zewnętrzne przez gminę Wołomin i jednostki 
organizacyjne oraz spółki w latach 2022 – 2024. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
Komisja Bezpieczeństwa odbyła jedno posiedzenie w dniu 18.11.2024 r., na którym opiniowała 
projekt budżetu na 2025 rok w części związanej z bezpieczeństwem. Opinia ta jest pozytywna. 

- Karol Cudny- Przewodnicząca Komisji Edukacji
Komisja  Edukacji  spotkała  się  raz.  Opiniowała  projekt  budżetu  na  rok  2025.  Został 
on  zaopiniowany  pozytywnie.  Komisja  zwraca  uwagę  na  to,  że  luka  pomiędzy  subwencją  a 
realizacją potrzeb i rzeczywistymi wydatkami jest co raz większa, w tej chwili sięga już ponad 40 
mln złotych. Jest to ogromne obciążenie finansowe. Komisja zwraca uwagę na rozbieżności jeżeli 
chodzi o regulamin wynagradzania nauczycieli w naszej gminie a regulaminami obowiązującymi w 
innych  sąsiednich  gminach.  Jest  on  niekorzystny  dla  nauczycieli.  Należy  oczekiwać, 
że ta rozbieżność może być jeszcze większa i należałoby się na tym pochylić. 

- Monika Dubow- Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska
Komisja Ochrony Środowiska spotkała się raz w celu zaopiniowania projektu budżetu na rok 2025 
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pod kątem ochrony środowiska. Budżet został zaopiniowany pozytywnie. 

- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  w  okresie  pomiędzy  sesjami  spotkała  się  raz.  Na  tym 
posiedzeniu były omawiane skarga i petycje, które dziś rada będzie rozpatrywała. 

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Pomiędzy  sesjami  komisja  spotkała  się  dwukrotnie.  Jedno  posiedzenie  odbyło  się  na  terenie 
Zakładu  Energetyki  Cieplnej.  Radni  poznali  obecną  sytuację  ZEC,  ale  również  była  osoba 
z  zewnątrz,  która  przedstawiła  to,  co  będzie  się  w energetyce  działo.  Jedna osoba się  zgłosiła 
z  prośbą  o  materiały,  ale  radny  przypomina,  że  to  nie  on  był  osobą,  która  przygotowywała 
materiały, bo z jednej strony przygotowywał to ZEC, a z drugiej urząd, dlatego prosi, żeby pytania 
kierować  do  burmistrza  i  prezesa  ZEC.  Drugie  posiedzenie  dotyczyło  projektów  uchwał  na 
dzisiejszą sesję. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Komisji Kultury 
Komisja spotkała się w zeszłym tygodniu na terenie OSiR Huragan w Wołominie. Rozmawialiśmy 
między innymi o nowej koncepcji inwestycji na terenie Regionalnego Centrum Sportu i Rekreacji, 
o aktualnej sytuacji OSiR, opiniowaliśmy projekty uchwał na sesję oraz projekt budżetu na 2025 
rok. Wszystkie projekty zaopiniowane zostały pozytywnie. Na koniec radni zwiedzili  ośrodek.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła o informacje dotyczące Komisji Statutowej. 

- Wojciech Plichta- Sportu oraz Komisji Statutowej
Komisja się nie spotkała. Przewodniczący czeka na opinię radców prawnych odnośnie złożonych 
przez radnych wniosków dotyczących proponowanych zmian do Statutu. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zapytała panią burmistrz kiedy informacja zwrotna dotrze do przewodniczącego komisji. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Poprosiła  Zespół  Radców Prawnych,  żeby  się  wypowiedział  kiedy  ta  prośba  wpłynęła  i  kiedy 
zostanie udzielona odpowiedź. 

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Osobą, która została dedykowana do zajęcia się tematem zmian jest osoba, która w tej chwili jest 
nieobecna.  On  postara  się  to  zweryfikować  i  udzieli  informacje  do  kiedy  odpowiedź  zostanie 
przekazana.  

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła o przypilnowanie tego, ponieważ to wstrzymuje prace komisji. 
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-Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Statutowej 
Deklaruje zwołanie komisji jak tylko otrzyma niezbędne materiały.  

5. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie.
6. Informacje Burmistrza o pracy w okresie między sesjami.
- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu 
Informacja o realizacji uchwał została zamieszczona w systemie esesja. Nikt pytań nie zgłosił.  

- Jerzy Mikulski- radny
Rzeczywiście obyły się dwa posiedzenia Komisji Gospodarki i Finansów. Jedno z nich odbyło się 
w ZEC-u.  Tam były prezentowane materiały  na  temat  tego co deklarował  pan prezes  podczas 
obecności na jednej z sesji jako program rozwoju ciepłownictwa w naszym mieście. Nie wszyscy 
mogli  być  obecni,  ponieważ  to  posiedzenie  było  w  godzinach  porannych.  On  wystąpił 
do przewodniczącego komisji  o  przekazanie  materiałów,  które  tam były prezentowane.  Uważa, 
że wszyscy powinni mieć możliwość zapoznania się z wieloletnim programem który z informacji 
jakie do niego dotarły, był tam prezentowany. Radny nie wie czy to jest tajne, że radni nie mogą  
tych  materiałów  dostać?  To  jest  dziwna  sprawa  i  on  wnioskuje  o  przekazywanie  radnym 
materiałów, które są prezentowane podczas posiedzeń komisji.    

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Tak naprawdę to była propozycja radnych, żeby ta komisja była zwołana na godzinę 9:00. Na tym 
posiedzeniu byli nie tylko członkowie komisji, ale również inni radni, którzy są zainteresowani. On 
zainicjował  cały cykl  spotkań,  łączący miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego oraz 
strategię zrównoważonego rozwoju, a także to o czym dziś mówimy czyli strategię ZEC-u. Chciał, 
żeby  radni  to  wszystko  razem  omówili,  spinali  te  strategie  związane  z  naszymi  jednostkami, 
zarówno z ZEC-em, MZO, PWK, również z Przedsiębiorstwem Komunalnym, ale także z ZOZ-
ami.  Radny  nie  będzie  oceniał,  czy  to  jest  tajne  czy  poufne,  myśli,  że  jeżeli  gmina  zatrudnia  
eksperta  w  jakiejś  dziedzinie,  to  po  to,  żeby  dla  nas  przygotował  materiały.  Jeżeli  ZEC 
wypracowuje jakąś strategię, czy jakieś swoje pomysły na rozwój, czy na najbliższą przyszłość, to 
też to umieści w strategii. Inna sprawa, czy uda się to wszystko zrealizować. On myśli, że każdy z 
radnych  już  na  tyle  jest  doświadczony,  że  wie,  że  nie  zawsze  się  udaje  zrealizować  w  pełni 
wszystkie zamierzenia. Jeżeli chodzi o materiały, to on jest takim samym członkiem komisji jak 
inni  radni,  jedynie  jako  przewodniczący  organizuje  jej  prace,  natomiast  materiały,  które 
przygotowuje  urząd,  jest  to  zlecenie  pani  burmistrz  dla  konkretnej  firmy  czy  instytucji  i  
zainteresowani radni powinni się do niej zwracać o udostępnienie tych materiałów. On wie, że 
materiały, za które odpowiada Zastępca Burmistrza Wołomina pan Łukasz Marek są przygotowane. 
Jeżeli radni chcą informację od prezesa ZEC-u, to szefem prezesa ZEC-u jest pani burmistrz i on 
teraz prosi, żeby wydała ona polecenie swojemu podwładnemu, aby przygotował te materiały. On 
myśli, że to nie jest żaden problem, ponieważ omawiali tam również rzeczy, które będą nas czekały  
w najbliższej przyszłości jako przeciętnych mieszkańców Polski, obywateli, bo to dotyczy również 
nas wszystkich, czyli kwestia cen gazu, podatków i tak dalej.
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- Maciej Łoś- radny
On w tej samej sprawie, dlatego, że był na posiedzeniu tej komisji, chociaż nie jest jej członkiem,  
ale był zainteresowany i pamięta, że już na posiedzeniu tej komisji była mowa o tym, że radni 
dostaną te materiały,  które tam były prezentowane. Zarówno od tego pana prelegenta odnośnie 
geotermii, jak też i jeśli chodzi o Zakład Energetyki Cieplnej i pana prezesa Karola Ciepielskiego. 
Potem radny jeszcze rozmawiał przy jakiejś okazji z panem prezesem i również dostał zapewnienie, 
że radni mogą te materiały otrzymać.  To spotkanie było dość dawni i  mimo zapewnień żadne 
materiały do nich nie dotarły i on bardzo prosi, o ich dostarczenie. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zapytała panią burmistrz czy może uznać, że przyjęła tę prośbę radnych i  ponowienie jej, żeby taka 
prezentacja została im przekazana?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Po  to  się  spotykamy.  Ona  dziękuje  tu  panu  przewodniczącemu  komisji  gospodarki  Markowi 
Górskiemu, bo bardzo odpowiedzialnie podszedł do tematu zapoznawania radnych, a szczególnie 
tych,  którzy  są  pierwszą  kadencję  z  funkcjonowaniem spółek  i  wizytowaniem kolejnej  spółki. 
Szkoda,  że  nie  wszyscy uczestniczyli,  chociaż  te  komisje  są  w godzinach,  o  które  radni  sami  
wnioskują,  wtedy  mieli  do  dyspozycji  fachowców,  była  prezentacja,  można  było  zadawać 
bezpośrednie pytania. Staramy się pracować z fachowcami, którzy pomagają gminie Wołomin, nie 
tylko urzędnikom, ale gminie, mieszkańcom w wielu kwestiach. Pani burmistrz zachęca radnych do 
tego, żeby jednak czynnie uczestniczyć w tych tematach. Nie widzi problemu, żeby prezentacje, 
które były udostępniane, trafiły do radnych. Nie wiedziała, że jest taka opieszałość, ale przypomni 
o tym panu prezesowi i oczywiście wyciągnie z tego wniosek. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Ona tylko powie, że była obecna na tej komisji, mimo że nie jest jej członkiem.  Była właśnie po to,  
żeby posłuchać i rzeczywiście odniesie się do tego, o czym mówiła zarówno pani burmistrz, jak 
i  pan  przewodniczący.  Dokumenty,  które  były   pokazywane  w  trakcie  tej  komisji,  były  to 
dokumenty, które zdawkowo przedstawiały dane zagadnienia i daną tematykę. Eksperci, którzy byli 
na miejscu, zarówno firma, jak i pan prezes bardzo szczegółowo każdy z tych slajdów omawiali,  
odpowiadając też na pytania, które pojawiały się w trakcie, a tych pytań było bardzo dużo. Więc 
rzeczywiście ta prezentacja, jakkolwiek ona by nie wyglądała, zawsze nie będzie na tyle kompletna, 
żeby zaspokoić wszystkie aspekty wiedzy, które radni mogli zaspokoić, będąc osobiście na takim 
spotkaniu. Oczywiście też rozumie, że różne plany życiowe i zawodowe się powodują, że czasem 
mimo wcześniejszej deklaracji, nie możemy się na czymś stawić, dlatego dla takich osób, które się 
nie pojawiły w ogóle, to rzeczywiście nawet ta namiastka informacji będzie też bardzo przydatna. 
Teraz już wracamy do kolejnego punktu naszego porządku obrad.
 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Informacja o realizacji uchwał została zamieszczona w systemie eSesja, podobnie jak sprawozdanie 
z działalności burmistrza pomiędzy sesjami. Żadne pytania nie wpłynęły. 

- Jerzy Mikulski- radny
Przykro mu jest, że tyle czasu poświęcamy na dyskusję. Im chodziło przede wszystkim o to, żeby 
pozyskać te materiały. Jeżeli przyjęto taką ścieżkę działania, to trzeba było o tym poinformować,  
nie musielibyśmy tracić tyle czasu. Rozumie, że te materiały dostaną, a tylko chciał przypomnieć, 
że  z  wniosku  radnych  jako  komisji  gospodarki  jest  właśnie  zapoznawanie  się  z  programami 
długofalowymi  i  realizacji  tych  wszystkich  dużych  projektów realizowanych  przez  gminę  i  on 
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myśli,  że to idzie w dobrą stronę. Należało tylko udrożnić ścieżkę możliwości pozyskania tych 
materiałów. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Myśli,  że  tak  jak  radny  prosi  o  zabranie  głosu,  tak  każdy  z  obecnych  tutaj  radnych  łącznie 
z osobami tu przy prezydium mają taką samą możliwość, aby ten głos dostać, więc zupełnie nie  
rozumie  tej  uwagi.  Teraz  przechodzimy  do  tej  doniosłej  chwili.  Przewodnicząca  prosi  panią 
burmistrz o zabranie głosu. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Za nami cały cykl spotkań tak zwanych wyborczych, wyborów do rad osiedlowych, wyborów na 
sołtysa. Z punktu widzenia urzędu to taki spory wysiłek logistyczny, dlatego zanim pogratuluje 
nowo  wybranym,  staro  wybranym  sołtysom  i  przedstawicielom  rad  osiedlowych,  podziękuje 
urzędnikom, szczególnie pani Oldze Ludwiniak i pracownikom Wydziału Organizacji Urzędu, bo 
to  był  taki  dobry  maraton,  wiele  wieczorów  zajętych  po  to,  żeby  wspierać  i  służyć  pomocą 
mieszkańcom  na  zebraniach.  Gratuluje  sołtysom,  gratuluje  radom  sołeckim.  Gratuluje 
poszczególnym sołectwom, które wykazały się chęcią pracy, zacną frekwencją na tych wyborczych 
spotkaniach. Troszkę ubolewamy, że rady osiedla niezbyt garnęły się do takiej pracy, żeby nas 
wspierać. Mamy na to pewną diagnozę, ale o tym będziemy jeszcze rozmawiać. Praca z ludźmi, dla 
ludzi jest fajnym wyzwaniem i ten kontakt bezpośredni z mieszkańcami przez sołtysów bądź rady 
osiedla jest bardzo ważny, także wszyscy wszystkim mogą pogratulować. Jesteście państwo takim 
silnym wzmocnieniem również rady. Ona życzyłaby sobie, żeby frekwencja na każdej sesji była 
taka jak dzisiaj, bo to jest też samo dobro. Rozumie, że czasami praca zawodowa na to nie pozwala.  
Ona doskonale rozumie, że różne sytuacje się zdarzają, ale kiedy w miarę możliwości będą państwa 
razem z nami obradować, to jest taka bezpośrednia, szybka informacja co się dzieje w gminie i 
można na przykład szybciej odpowiadać na jakieś pytania w kontakcie z własnymi mieszkańcami. 
Pani burmistrz do tego zachęca. Ci, którzy pracowali już jako sołtysi wiedzą, że jest to fajna relacja.  
Tym, którzy po raz pierwszy będą pełnić tę funkcję, życzy takiego dobrego wrażenia i dobrej pracy. 
Kontakt  z  mieszkańcami  właśnie  przez  państwa  jest  dla  nas  ważny  i  każda  forma  waszej  
aktywności jest na wagę złota. Wszystkiego najlepszego i powodzenia. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Tylko  doda,  że  doskonale  rozumie  państwa  zaangażowanie  i  tym  bardziej  jest  niezmiernie 
wdzięczna za to,  że  poświęcacie  swój  czas,  wysiłek i  gdzieś  między domem, rodziną jesteście 
w stanie pogodzić ze swoją pracą społeczną. Też ma za sobą epizod bycia przewodniczącą rady 
osiedla. Wie jak dużo pracy ją to kosztowało, jak dużo zaangażowania zarówno jej jak i całego 
zespołu  rady  osiedla.  Więc  tym  bardziej  po  stokroć  serdecznie  dziękuje  za  to,  że  podjęliście 
tę rękawicę. Szczególnie dziękuje tym, którym się już kończy kadencja i  mocno trzyma kciuki 
za tych, którzy tę drogę będą zaczynać.

Przewodnicząca Rady wraz z kierownictwem urzędu wręczyli podziękowania tym, którzy właśnie 
zakończyli pełnienie funkcji sołtysów oraz gratulacji i życzeń dla nowo wybranych sołtysów oraz 
przewodniczących rad osiedlowych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Ogłosiła 10 min przerwy. 
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Po przerwie obrady kontynuowano. 
- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Zgłosił wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał.

Głosowano wniosek w sprawie:
nieczytania treści projektów uchwał . 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Antoni 
Roszkowski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (4)
Monika Dubow, Agnieszka Koza, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

1) zmiany WPF gminy Wołomin na lata 2024-2041
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 
Przedstawiła  wprowadzane  zmiany  oraz  autopoprawki,  które  wynikały  z  wniosków  złożonych 
do Wydziału Finansów i Budżet już po przekazaniu radnym projektów uchwał. Wszystkie zmiany 
zostały szczegółowo opisane w objaśnieniach do uchwały nr VIII-139/2024 w sprawie zmiany WPF 
gminy Wołomin na na lata 2024-2041 oraz w uzasadnieniu do uchwały nr VIII-140/2024w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2024. 
 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Nie dalej jak w zeszłym tygodniu rozmawialiśmy na Komisji Rewizyjnej, że pozyskiwanie środków 
w obszarze  oświaty  przez  pojedynczy  obszar  szkoły  mogłoby  być  lepsze  i  w  zasadzie  jak  na 
zawołanie coś takiego się dzieje. Serdeczne gratulacje. Będziemy kibicować i chętnie pomagać.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Miał dwa pytania.  Jedno dotyczące OPS-u, przeniesienie środków 200 tysięcy na pokrycie kosztów 
pobytu w domach pomocy społecznej.  Radny chciał  wiedzieć ile  w tym roku już nas kosztują 
te pobyty?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Zanim  pani  skarbnik  odszuka  te  kwoty,  ona  tylko  przypomni,  że  utrzymywanie  naszych 
mieszkańców  w  DPS-ach  to  są  stricte  nasze  pieniądze,  to  są  gminne  pieniądze,  które  ciągle 
się  zwiększają,  bo te  koszty  rosną.  Podobnie  w przypadku utrzymania  przedszkoli,  to  również 
są gminne pieniądze. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Kwota zaplanowana na opłatę tych usług to 4966652 zł, także niewiele brakuje do 5 milionów.
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- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Podzieli się danymi, które prezentował w czerwcu tego roku w ramach raportu o stanie gminy. 
To są dane za rok 2023 w porównaniu z tym co przed chwilą powiedziała pani skarbnik, a więc rok  
2023 zamknęliśmy kwotą 4195212 zł, jeżeli chodzi o działalność DPS-ów. Dziś już mamy skok 
prawie o milion złotych. A jeżeli chodzi o dodatki mieszkaniowe to rok 2023 zamknęliśmy kwotą  
1783000 złotych. Z tego co kojarzy względem roku 2022 to był wzrost o 300-400 tysięcy
rok do roku. Także mówimy o takiej dynamice i takiej skali.

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Na 2024 rok kwota na dodatki mieszkaniowe to 2401788 zł.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Trochę  przeraża  go  ta  kwota.  Wiadomo,  że  są  przypadki,  gdzie  nie  da  się  dyskutować, 
ale on chciałby jeszcze wiedzieć ile osób z tego korzysta i czy to są sprawdzone przypadki, że nie 
ma osób z rodziny, które byłyby w stanie wspierać takie osoby? 5 milionów złotych to naprawdę 
jest to pokaźna kwota i może to źle zabrzmi, ale do tego dojdą pochówki, które finansuje gmina 
i inne takie działania. Radny ma nadzieję, że to jest prawidłowo weryfikowane. Kiedyś mówiło się 
o oświacie, że te koszty rosną, ale tu mamy konkretne zadania, wykształcenie młodzieży, opłaty za 
koszty utrzymania placówek, personel i tak dalej. Ale tu w tym przypadku chyba to nie jest tak, że 
nagle wszyscy stali się samotnymi ludźmi.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
W  sprawozdaniu  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  na  chwilę  obecną  liczba  osób 
umieszczonych w domach pomocy społecznej to 80. To jest bardzo ciekawa lektura. Ją osobiście 
zaniepokoiło, bo prawie 1/4 budżetu to jest budżet na opiekę społeczną. To jest kolosalny wydatek 
procentowy  naszych  środków,  nie  dyskutuje  potrzebną,  niepotrzebną.  Jest  ustawa  i  jest 
to narzucone. Musimy się wszyscy z tego wywiązać. Ją natomiast zaniepokoiła jedna dana, nie wie 
czy akurat radni to wyłapali, to jest liczba zgłoszeń o założenie niebieskiej karty, to jest 17 nowych 
zgłoszeń od 10 października do 15 listopada. Niedobrze się dzieje w rodzinach. Za tym również idą 
olbrzymie pieniądze, bo Ośrodek Pomocy Społecznej na pewno będzie też wnioskował o różnego 
rodzaju dodatkową pomoc.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Jego drugie pytanie dotyczy wykonania chodnika i  ścieżki rowerowej przy ulicy Łukasiewicza. 
Wiemy jaka to jest złożona inwestycja, bo jest to i fundusz sołecki i jedna część jest na terenie wsi,  
druga  jest  na  terenie  Wołomina.  On pytał  o  działania  RDOŚ-u,  bo  przez  rok  RDOŚ nie  daje 
odpowiedzi co do swojej decyzji. Pan naczelnik miał sprawdzić jak to wygląda, bo z tego co radny 
słyszał, to są rozmowy telefoniczne. Jego zdaniem nie możemy w ten sposób pracować, dlatego 
prosi o wyjaśnienia dlaczego tak jest. 

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Powiedziała, że doszło do jakiegoś nieporozumienia, dlatego że projekt tej decyzji leży już u niej na 
biurku.  Do 30 listopada  jest  termin  składania  uwag jeszcze  do  tej  dokumentacji,  która  została  
złożona. W poniedziałek będzie można tę decyzję podpisać, jeżeli nie będzie uwag. 

- Jerzy Mikulski- radny
Ma  kilka  pytań,  ale  chciał  zacząć  od  tego,  o  czym mówiła  pani  skarbnik  na  końcu  swojego 
wystąpienia. Chciał zapytać, te 9 milionów dodatkowych, które dostaliśmy. Czy to jest wyrównanie 
subwencji, czy to jest wyrównanie udziałów? Bo tak go to bardzo zaskoczyło w tym momencie. I 
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czy to zostało jednorazowo wypłacone, czy stanowi to na przyszłość jakąś gwarancję wzrostu tego 
działu?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
To jest ta jednorazowa kroplówka finansowa, którą rząd nam przekazuje jako samorządom. To jest  
takie zasilanie dodatkowe. Też przypomina, że pracujemy przy założeniach do przyszłego budżetu, 
pracujemy na nowej ustawie, która reguluje finanse jako taka pilotażowa. Na ten jeden rok pewne 
założenia rząd zrobił, przekazał wytyczne i będziemy obserwować co się dzieje z budżetami gmin. 
Choć  już  ze  Związku  Miast  Polskich  są  sygnały  i  też  od  fachowców,  analityków,  że  będzie  
potrzebna gruntowna reforma w finansach samorządu, bo po prostu ilość wydatków bieżących, 
które skokowo rosną nie będzie się bilansowała nigdy na poziomie gmin. W lepszej sytuacji są 
powiaty  i  województwa,  bo  nie  są  obciążone  chociażby  w  takim  zakresie  oświatą.  To  my 
prowadzimy przedszkola, my je finansujemy. Takich wydatków np. na przedszkola nie ma powiat, 
nie  ma  województwo,  gdzie  są  specjalistyczne  te  nakłady  finansowe,  ponieważ  do  kształcenia 
zawodowego, czy wyższego, czy np. specjalnego, zupełnie inne kwoty są brane pod uwagę niż 
zwykła subwencja oświatowa,  która trafia np. do szkół. Naprawdę gminy są w takiej trochę mniej 
komfortowej sytuacji, no bo przecież nikt szkół nie zamknie, ogrzewać się trzeba. I tutaj będziemy 
się  przyglądać przez  ten rok,  będziemy różnego rodzaju  też  informacje  przekazywać resortowi 
finansów,  ale  tu  odpowiadając  wprost  to  jest  ta  jednorazowa kroplówka finansowa,  którą  rząd 
przeznaczył na ratowanie finansów samorządu i to dostały wszystkie samorządy w Polsce.

- Jerzy Mikulski- radny
Dziękuje za wyjaśnienia. Tak naprawdę jeżeli to jest ta kroplówka, to nie wszystkie samorządy 
dostały, ale oczekujemy rzeczywiście na nowelizację ustawy o finansach samorządowych. Senat już 
nie wniósł tam poprawek, czekamy w tej chwili na podpis pana prezydenta. Natomiast jego pytanie 
jest takie. Czy mamy wiedzę o ile i czy w ogóle nam coś zmieni się w udziałach PIT i CIT-u?  
Powiaty, tak jak tutaj pani burmistrz była uprzyjemna powiedzieć, przynajmniej nasz powiat będzie 
miał wzrost dochodów prawie 55 milionów złotych. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Rozumie, że panu radnemu chodzi o założenia tej ala metryczki, to się kiedyś tak nazywało, którą 
Ministerstwo  Finansów  przekazuje  do  założeń  budżetowych.  Tam  nastąpiły  zmiany  nie  tylko 
w nazwach środków finansowych. Na tych założeniach pani skarbnik pracowała przy konstrukcji  
budżetu na 2025 rok. Tak jak pani burmistrz mówiła,  z analiz Związku Miast Polskich, gminy 
najbardziej jakby są poszkodowane. Metropolie, które są na prawach powiatu mają zupełnie inne 
przeliczenia, powiaty i województwa również, ale dla gmin ten algorytm nie był taki szczęśliwy,  
choćby właśnie  przez niezbilansowanie oświaty.  Obiecują  nam, że to  jest  rok eksperymentalny 
i będziemy składać wszystkie uwagi. Bardzo możliwe jest, że w budżecie np. powiatu więcej tych  
środków zostało przydzielonych. Ona też to potwierdza, że wygrały na tym metropolie, duże miasta 
i samorząd województwa, samorząd powiatowy.  Gminny nie są w takiej szczęśliwej sytuacji. W 
gminie  Wołomin  dodatkowo  jest  taka  sytuacja,  że  nie  dostaliśmy  tak  zwanej  subwencji 
wyrównawczej,  ponieważ  wprowadzono  jakby  dodatkowe  kryterium  i  teraz  od  zamożności 
mieszkańców gminy to zależy. Jeżeli do 100 procent mieszczą się w algorytmie zarobki i udziały 
mieszkańców, to jest subwencja wyrównawcza tak zwana. Natomiast Wołomin ma 104 punkty, 
także  już  na  dzień  dobry  nie  dostajemy  tych  dodatkowych  środków.  Pewnie  przy  uchwale 
związanej z podatkami lokalnymi państwo doczytali,  że kiedy  stawki maksymalne np.  w tych 
widełkach dotyczących podatków lokalnych, to też algorytm idzie w dół do dofinansowania. Także 
tutaj  jest  wiele tych wskaźników, mierników branych pod uwagę,  a  na końcu jest  mieszkaniec 
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gminy, który oczekuje jakości usług na odpowiednim poziomie. A to przy tych wzrostach cen i tym 
zrujnowaniu samorządów przez Polski Ład niełatwo będzie wyrównać.

- Jerzy Mikulski- radny
Bardzo dziękuje za te wyjaśnienia. Chciał tylko dodać, że w tym algorytmie to ważniejszą rolę, 
oprócz oświaty jest dynamika udziału w CIT-ach i w PIT-ach. I tak naprawdę polityka gminy w 
zakresie wzrostu dochodu, zwłaszcza PIT-ów i CIT-ów, ale to tak na marginesie. Jego pytanie jest 
takie dotyczące…

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Przeprosiła radnego i udzieliła głosu Zastępcy Burmistrza Wołomina Łukaszowi Markowi, który 
chciał uzupełnić wypowiedź pani burmistrz. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Jakiś  czas  temu  na  stronie  Ministerstwa  Finansów  pojawiła  się  taka  baza  danych,  właściwie 
zestawienie prognozowanych dochodów samorządu terytorialnego w Polsce na bazie tego nowego 
systemu, o którym już kilkakrotnie rozmawialiśmy. Tak jak wspomniała pani burmistrz, nawiązuje 
znowu do sesji  absolutoryjnej,  gdzie  mówił  o  tych  potrzebach wyrównawczych,  rozwojowych, 
oświatowych. Pojawiły się nowe potrzeby uzupełniające, a więc faktycznie jeżeli chodzi o potrzeby 
wyrównawcze mamy 0 zł, 104 punkty. Tutaj niestety jest bezwzględny algorytm. Natomiast jeżeli 
chodzi  o  potrzeby  rozwojowe,  przyznano  nam w tym systemie  teoretycznym 6  milionów 700 
tysięcy złotych. Potrzeby oświatowe 121 milionów złotych, potrzeby uzupełniające 554872 zł i były 
jeszcze potrzeby ekologiczne. To jest 291752 zł i na bazie tego algorytmu Ministerstwo Finansów 
oszacowało, że subwencja wyrównawcza, czyli te niedoszacowanie jest na poziomie 22 milionów 
530 tysięcy złotych. Czyli tyle dostaniemy dodatkowych środków, ale tutaj liczy się ten całościowy 
kontekst,  czyli  całościowe  ujęcie  naszych  wydatków  bieżących.   Dyplomatycznie  powie, 
że liczyliśmy na więcej zdecydowanie, jeżeli chodzi o ten nowy system. Jeżeli chodzi o podatki 
CIT i PIT, tutaj ma porównanie z innymi gminami, to wcale nie jest tak źle. Jeżeli chodzi o PIT, 
Ministerstwo Finansów tutaj prognozuje dochody w wysokości 207 milionów 688 tysięcy złotych, 
natomiast CIT-u 4 miliony 300 tysięcy. I to jest całkiem dobry wynik, jeżeli chodzi o pozostałe 
gminy powiatu wołomińskiego.

- Jerzy Mikulski- radny
Dziękuje za te wyjaśnienia. Myśli, że są one bardzo istotne i ważne dla dalszej polityki finansowej 
gminy.  Radny  miał  jeszcze  pytanie  dotyczące  zdjęcia  600000  złotych  w  pozycji  rewitalizacja 
przestrzeni miejskiej w obszarze gminnego planu rewitalizacji.  Jaka jest przyczyna, że tego nie 
realizowaliśmy?  Ponad to mamy taką pozycję jak odnowienie tkanki mieszkaniowej na obszarze 
rewitalizacyjnym. Też po tam wykonaniu mamy 64 tysiące, bo nam pozostaje. Czemu jest taki niski 
poziom realizacji tego zadania?

- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Planowania Rozwoju i Rewitalizacji
Jeżeli chodzi o te 600 tysięcy, to sytuacja wygląda tak, że w 2023 roku kupiliśmy przy Centrum 
Aktywności  Wołomin  działkę  zgodnie  z  takim  pomysłem  Komitetu  Rewitalizacji,  żeby  tę 
przestrzeń CAW-u powiększyć, ponieważ jest to obiekt cieszący się bardzo dużym powodzeniem. 
Zaplanowaliśmy w budżecie te 600 tysięcy właśnie, na zagospodarowanie tejże działki. Zleciliśmy 
projekt w tym roku, ale ponieważ okazuje się, że centrum aktywności, mimo że gabarycik tego 
obiektu  nie  jest  duży,  jest  naprawdę bardzo mocno oblegane,  doszliśmy do wniosku,  że  skoro 
mamy już tę działkę, którą przeznaczamy na dodatkową przestrzeń na wydarzenia zewnętrzne, że 
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dobrze by było też tą przestrzeń roboczą, budynkową poszerzyć. Stwierdziliśmy, że dobudujemy 
tam z  tyłu  pawilon.  Ponieważ nie  możemy zrobić  terenu zielonego,  potem budować pawilonu 
i  zrujnować  tego  co  zrobiliśmy,  więc  musieliśmy to  troszeczkę  skolejkować.  Czyli  uznaliśmy, 
że najpierw zbudujemy pawilon, potem zrobimy teren zielony. Żeby zrobić pawilon musieliśmy 
uzgodnić sprawę z konserwatorem zabytków. W czerwcu zwróciliśmy się do konserwatora z prośbą 
o opinię. Przez 2 miesiące boksowaliśmy się z nim o szybkie wydanie tej opinii. Opinię wydał nam 
w połowie sierpnia, no i niestety ta opinia nam się nie spodobała. W związku z tym przez kolejne  
miesiące  prowadziliśmy  bardzo  burzliwe  negocjacje,  żeby  osiągnąć  jakiś  kompromis,  który 
osiągnęliśmy 7 listopada na spotkaniu. Teraz czekamy na poprawioną opinię, która lada dzień ma 
do  nas  wpłynąć.  W  tak  zwanym  międzyczasie  jeszcze  złożyliśmy  w  czerwcu  wniosek 
o dofinansowanie tej inwestycji. Trzymajcie państwo kciuki, bo wydaje się, że niedługo otrzymamy 
być może dobrą wiadomość. Dlatego właśnie w tym roku nie zrealizowaliśmy tych naszych planów 
wydatkowania 600 tysięcy i zwolniliśmy je do dyspozycji pani skarbnik.

- Jerzy Mikulski- radny
Następne pytanie dotyczy działu 600 i 700. Przeniesienie środków w planie dochodów w kwocie 
535 tysięcy, które przeznaczamy na odszkodowania na rzecz Urzędu Wojewódzkiego za prawo 
własności nieruchomości na trasie 634. Czy tę kwotę mieliśmy zaplanowaną, czy ona jest w tej 
chwili? I dlaczego tak się stało? Mamy tam wydatki związane z modernizacją oświetlenia i budową  
tego co jest po stronie gminy. Natomiast co do tej kwoty prosi o wyjaśnienie. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Te 535 tysięcy dotyczy środków wprowadzonych bodajże na którejś z sesji z tytułu odszkodowań, 
które otrzymała gmina za grunty gdzie jest prowadzona inwestycja. To jest droga 634. Te środki  
już wpłynęły z budżetu wojewody. Były zaplanowane w dziale 600, jednak dotyczą działu 700 
i dlatego jest tylko przeniesiony plan dochodów, nic więcej. Natomiast odszkodowania na kwotę 
61  tysięcy,  dotyczą  odszkodowań  wypłacanych  na  rzecz  mieszkańców  ulicy  Kochanowskiego 
w Czarnej. 

- Jerzy Mikulski- radny
Radny miał jeszcze pytanie dotyczące zwiększenia środków w planie wydatków według wniosku 
Wydziału Organizacji  Urzędu.  Chodzi  tutaj  o 330 tysięcy na bibliotekę sąsiedzką w Lipinkach 
na kontynuację zadania. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina 
To jest efekt rozstrzygnięcia przetargu na aranżację wnętrz. Musimy zwiększyć dotację. Szczegóły 
wyjaśni pan naczelnik. 

- Jerzy Mikulski- radny
Ile kosztuje nas ta aranżacja wnętrz?

- Robert Chychłowski- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Zwiększamy wydatki z powodu konieczności dołożenia do oferty wykonawcy, która była wyższa 
o ponad 201 tysięcy.  W tym zwiększeniu wydatków ujęte  są  kwoty nadzoru na tę  inwestycję.  
Całość 3974823,50 zł.

- Jerzy Mikulski- radny
Czy mówimy o aranżacji czy całości inwestycji?
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- Robert Chychłowski- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Chodzi o całość przetargu dotyczący wykończenia wnętrza w tym budynku.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Tylko  przypomina,  że  na  sali  jest  obecny  Naczelnik  Wydziału  Pozyskiwania  Środków 
Zewnętrznych,  który  może  doprecyzować  te  kwestię,  bo  część  tych  pieniędzy  jest 
w dofinansowaniu.

- Jerzy Mikulski- radny
Niemały szok, ponad 3 miliony to jest wykończenie aranżacji.

- Robert Chychłowski- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Samo wykończenie to jest 3645446,10 zł. To jest oferta firmy Eurodom, która wygrała przetarg. Do 
tego trzeba dodać koszty związane z nadzorem, to jest kwota ponad 100 tysięcy złotych. Co daje 
kwotę łączną 330 tysięcy złotych, które musimy dołożyć do tego zadania inwestycyjnego.

- Jerzy Mikulski- radny
Konkretnie ile nas kosztuje wykończenie tego obiektu?

- Robert Chychłowski- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Razem z nadzorem to jest kwota 3974823,50 zł.

- Jerzy Mikulski- radny
Dziękuje za te wyjaśnienia. Poprosi jeszcze o informację ile dostaniemy dotacji na to wykończenie.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Prosi o uzupełnienie naczelnika Konrada Olszewskiego. Z tego co ona pamięta to dofinansowanie 
wynosiło około dwóch milionów. Ona rozumie, że radni zdziwieni byli kosztami. Też obserwuje 
z niepokojem każdy przetarg, który rozstrzygamy i naprawdę to nie są bajki, ale co raz częściej  
te kwoty po prostu są co raz wyższe. Wszystko bardzo podrożało. Już nie mówi o tym, że cały czas  
powinniśmy mieć z tyłu głowy, że są tak zwane nośniki, elementy składowe, które podnoszą koszty 
towarów i usług. Odczuwamy to na co dzień. My też to odczuwamy przy dyskusji np. z niektórymi 
radnymi, ale i ludźmi. Na przykład kiedyś, żeby zaprojektować jakąś ulicę wystarczyło 100 tysięcy.  
Teraz  za  100 tysięcy  nikt  nie  przystępuje  do  przetargu.  To są  zupełnie  inne  kwoty.  Czy przy 
aktualizacjach,  czy  przy  projektowaniu.  Trzeba  po  prostu  liczyć  się  z  tym,  że  niestety, 
ale  to wszystko drożeje i  żeby coś zrobić,  coś dokończyć,  to trzeba się  liczyć z dodatkowymi 
kosztami.

- Konrad Olszewski- Naczelnik Pozyskiwania Środków Zewnętrznych
Tytułem uzupełnienia tutaj do poprzedniej informacji chciałem poinformować o dofinansowaniu. 
Uzyskaliśmy dofinansowanie z aż trzech źródeł na realizację tego przedsięwzięcia. Faktycznie jest  
to  kwota  przekraczająca  łącznie  dwa  miliony  złotych.  Otrzymaliśmy  półtora  miliona  złotych 
z  Instytutu  Książki,  z  Ministerstwa  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego.  Te  środki  pozyskała 
Biblioteka  Publiczna  w  Wołominie  składając  samodzielnie  wniosek.  Gmina  pełni  tutaj  rolę 
inwestora zastępczego w tym przedsięwzięciu. Oprócz tego też pozyskaliśmy 900 tysięcy złotych 
ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego z Instrumentu Wsparcia Zadań Ważnych. 
Być może ta kwota nawet będzie wyższa, bo poprosiliśmy o przesunięcie oszczędności z innych 
dotacji na zwiększenie w tym miejscu dofinansowania. I jeszcze otrzymaliśmy w ramach programu 
Mazowsze  dla  Lokalnych  Centrów  Integracyjnych  około  200  tysięcy  złotych  dotacji 
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na wyposażenie biblioteki sąsiedzkiej w nagłośnienie i scenę mobilną, więc łącznie to będzie kwota 
przekraczająca 2,5 miliona złotych.

- Jerzy Mikulski- radny
Dziękuje bardzo. Warto tutaj podkreślić rolę biblioteki, która też bardzo dużo środków pozyskała 
na  ten  cel.  Jego  kolejne  pytanie  dotyczy  działu  926.  Rozmawiał  w  międzyczasie  z  panem 
dyrektorem OSiR-u, bo zdejmujemy tam kwotę 427 tysięcy złotych, w tym prawie 110 tysięcy 
za energię elektryczną w tym roku. A jedną z naszych uchwał i dyskusji na komisji gospodarki była 
nasza troska o dołożenie do OSiR-u ze względu na wzrost kosztów bieżących utrzymania. Wzrost, 
w tym jako motywacja wzrostu kosztów i biletów na pływalnię i na OSiR była między innymi 
wzrost kosztów. Dlaczego w tym roku z energii zdejmujemy, a w przyszłym roku nam na tą energię  
brakuje?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Pytanie pana radnego dotyczy przyszłego roku. Dopiero teraz się pojawiają informacje, że może 
jednostki samorządu terytorialnego, będą objęte dodatkową tarczą na jeden kwartał. Ale jeszcze nie 
jest  to  jakby  pewnik.  Mówi  się  o  tym.  Interwencja  właśnie  między  innymi  była  na  Komisji  
Wspólnej Rządu i Samorządu. Mówi się o tym, bo samorządy przestały być obejmowane tarczą.  
Więc założenia do budżetu i opłaty, to o czym pan radny mówi, to były założenia na 2025 rok. Stąd 
też po prostu taką kalkulację przedstawił  pan dyrektor Ośrodka Sportu i  Rekreacji.  Dodatkowo 
panele  fotowoltaiczne  zostały  instalowane.  Jeżeli  pojawiła  się  jakaś  oszczędność,  to  warto 
przesunąć  te  pieniądze,  ale  tak  naprawdę  nie  wiemy,  póki  nie  będziemy  mieć  podpisanych 
stosownych rozporządzeń, jaka tarcza i w jakiej wysokości będzie obowiązywała samorządy. Pani 
burmistrz przypomina, że to jest dobra informacja chociażby jeden kwartał,  bo gmina też płaci za  
energię  elektryczną  we  wszystkich  jednostkach,  które  są  na  jej  terenie,  łącznie  ze  strażami 
ochotniczymi. To wszystko generuje koszty. Przyglądamy się temu, tej sytuacji, temu procesowi.  
No  i  chociażby  jeden  kwartał,  który  będzie  objęty  tarczą  jest  też  dla  nas  istotny  w  całym 
finansowaniu.

- Jerzy Mikulski- radny
Miał  jeszcze  pytanie  dotyczące  przychodów  i  rozchodów,  czyli  deficytu  naszego.  On  rósł 
o 440 tysięcy przy tych zmianach, ale teraz uległo to radykalnej zmianie w tym co mówiła pani 
skarbnik i  te  9  milionów,  które  dodatkowo pozyskaliśmy,  zmienia  tutaj  sytuację  całą  w ruchu 
związanym z zadłużeniem. I to już radny poprosi panią skarbnik na boku o pełną informację w tym 
zakresie i o kwotę, która będzie ostatecznie po stronie deficytu. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Po ujęciu w planie dochodów tych 9 milionów, które otrzymaliśmy jako udział w podatku PIT. 
Zmniejszamy deficyt o kwotę 764113 zł i zmniejszamy wolne środki z tytułu rozliczeń pożyczek 
i kredytów również o 764113 zł. One przejdą do rozliczenia w 2025 roku. Rozliczenie roku 2024 - 
deficyt  po  zmianach  wynosi  31281934  zł.  Przychody  po  zmianach  według  projektu  uchwały 
wynoszą 41571520 zł,  rozchody 10289586 zł.  Także deficyt  wynosi  31281934 zł,  na które się 
składają przychody w kwocie 38 milionów. To jest emisja obligacji i pożyczka na kwotę 1075667 
zł  oraz kwota 2495853 zł  dotyczy niewykorzystanych środków znaczonych z 2023 roku,  które 
przeszły na zmniejszenie deficytu 2024 roku.

- Jerzy Mikulski- radny
Te ostatnie dwa miliony, to z czego to było?
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- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
To  są  niewykorzystane  środki  z  tytułu  wpływu  z  zakresu  gospodarki  odpadami  1789113  zł, 
niewykorzystane  środki  z  tytułu  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  621429  zł, 
niewykorzystane  środki  z  tytułu  środków  otrzymanych  na  zapewnienie  zakwaterowania 
i wyżywienia obywatelom Ukrainy 2404 zł. Zadanie zwiększenie bezpieczeństwa energetycznego 
poprzez rozwój Zielonej Energii w gminie Wołomin 60411 zł oraz realizacja programu Erasmus+ 
22496  zł.  To  są  środki,  które  zostały  przeznaczone  na  konkretne  zadanie,  nie  mogą  być 
wykorzystane  na  nic  innego  i  po  rozliczeniu  2023  roku  są  realizowane  po  stronie  wydatków, 
ale pokryciem ich są przychody z 2023 roku.

- Jerzy Mikulski- radny
Tylko należy się cieszyć, że deficyt powiedzmy maleje dzięki takim właśnie dochodom. Radny 
bardzo dziękuje za wszystkie wyjaśnienia. 

Głosowano w sprawie:
zmiany WPF gminy Wołomin na lata 2024-2041 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

2) zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2024
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2024 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

3) przyjęcia „Wieloletniego programu współpracy Gminy Wołomin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
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roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2025-2027”

4) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Wołomin w 2025 roku z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła przewodniczących komisji, które opiniowały ten projekt uchwały o przedstawienie tych 
opinii. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu 
Komisja Kultury i Sportu zaopiniowała ten projekt pozytywnie, stosunek głosów 5 do 1.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Komisja  Gospodarki  i  Finansów  również  zagłosowała  pozytywnie  za  propozycją  tej  uchwały. 
Natomiast bardzo burzliwe obrady wynikające z jakby małej ilości informacji co do tematu i radny 
myśli,  że  tu  na  dwie  strony można by było  się  wypowiedzieć.  Potrzeby są  takie,  żeby więcej  
dokumentów docierało  przy  takiej  uchwale  i  to  jest  po  stronie  radnych,  żeby  wcześniej  takie 
potrzeby zgłaszali. 

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Chciałaby uzupełnić i omówić wprowadzone autopoprawki i tak na komisji padł wniosek, żeby 
w rozdziale 10, §21, ustęp drugi, który brzmiał na realizację programu w 2025 roku w budżecie 
gminy planuje się przeznaczyć kwotę nie niższą niż 3008062 zł. Wykreślamy słowa nie niższą niż. 
To ta dodatkowa autopoprawka.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia „Programu współpracy Gminy Wołomin w 2025 roku z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
PRZECIW (1)
Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa
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- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Powiedział, że Komisja Gospodarki i Finansów podczas obrad zaproponowała wniosek formalny, 
który został przegłosowany, żeby na najbliższej sesji zmienić ten zapis, który w uchwale naszej był  
o  dwóch osobach reprezentujących Radę w Gminnej  Radzie  Działalności  Pożytku Publicznego 
i zapytać radnych czy nie chcieliby w tym zespole pracować w większej liczbie. Na pewno wiemy, 
że jedna osoba jest zainteresowana, żeby zwiększyć tam liczbę radnych. 

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Chodzi o zmianę uchwały, która określa zasady i tryb powoływania Gminnej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego. W tej chwili taka uchwała, która obowiązuje w naszej gminie mówi o tym, 
że  z  Rady  Miejskiej  jest  dwóch  przedstawicieli.   Jest  to  takie  powiedzmy bardzo  precyzyjnie 
wskazane, że to są dwie osoby. Jest wola radnych, żeby tę uchwałę zmienić.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
Jeżeli jest taka wola radnych, to ona myśli, że trzeba się nad tym pochylić.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Może zrobić to już dzisiaj,  bo wiemy, że pani Iwona Kostrzewa jest  zainteresowana udziałem. 
Może jeszcze ktoś z radnych jest zainteresowany? 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Ona nie  wie  czy pani  Iwona Kostrzewa jest  skłonna zasiadać w tej  radzie.  Rozmawiała  z  nią  
i powiedziała, że się zastanawia. To było po ostatniej komisji gospodarki. Póki nie usłyszy od pani  
Iwony deklaracji, że chciałaby zasilić tę komisję, to należy się wstrzymać, zwłaszcza, że jest ona 
dziś nieobecna. 

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansów
Zwrócił się do radnych, żeby zdecydowali - czy chcą zmieniać tę uchwałę, bo może się okaże, 
że my ją zmienimy, a nie będzie zainteresowanych, żeby w tej komisji pracować.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Dlatego odroczymy to do momentu, w którym będziemy w pełnym składzie.

- Monika Dubow- radna
Chyba nic  nie  stoi  na przeszkodzie,  żebyśmy wpisali,  że  po prostu nie  mniej  niż  dwie osoby,  
a czy ktoś się zgłosi, to już zobaczymy. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Ona nie widzi przeszkód co do takiego zapisu.

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Będziemy musieli skierować zapytanie do radców prawnych, ponieważ nowa rada już rozpoczęła 
swoją  działalność.  Kadencja  trwa  trzy  lata.  Została  powołana  zarządzeniem  burmistrza.  Pani 
sekretarz nie wie, czy jeżeli w trakcie trwania kadencji zmieniamy uchwałę o liczbie osób, to czy 
będziemy mogli rozszerzyć ten katalog osób. 

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Pod kątem formalno-prawnym nie widzi przeszkód, byleby jednoznacznie wybrzmiało w treści tego 
dokumentu, że kadencja nowych osób kończy się wraz z upływem kadencji powołanej już rady.
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- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Na dzień dzisiejszy przedstawicielami Rady Miejskiej w Wołominie w tej radzie są pani Marta 
Hoppe i pan Karol Cudny. Zanim zaczniemy cokolwiek zmieniać, może warto zapytać te osoby,  
czy  chciałyby  na  poczet  kogoś  zrezygnować  z  bycia  w  tej  radzie.  Przewodnicząca  prosi 
o przemyślenie tej kwestii. 

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Takie pytanie padło do państwa radnych. Oboje państwo są zainteresowani dalszą pracą.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zostawmy tę kwestię do następnej sesji, kiedy będziemy w pełnym składzie. 

5) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Miasta Ząbki
- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Przed państwem sześć projektów uchwał dotyczących tej samej sprawy, czyli przyjęcia przez gminę 
Wołomin zadania publicznego od samorządów: Miasta Ząbki, Gminy Klembów, Miasta Kobyłka, 
Gminy  Poświętne,  Gminy  Radzymin  i  Gminy  Tłuszcz.  Chodzi  o  zadanie  publiczne  z  zakresu 
świadczenia usług na rzecz osób z zaburzeniami psychicznymi oraz osób ze spektrum autyzmu lub 
niepełnosprawnościami  sprzężonymi,  zamieszkałymi  na  terenie  danych  samorządów 
ze wskazaniem do udziału w zajęciach Środowiskowego Domu Samopomocy w Wołominie przy 
ulicy Mieszka I, lokal 1. Mieszkańcy tych gmin już są podopiecznymi tego domu środowiskowego, 
więc prośba o kontynuację tak naprawdę tej współpracy.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Chciał  przypomnieć,  że  na  posiedzeniu  komisji  radni  zadali  pytania  dotyczące  finansowania 
naszego domu środowiskowego 

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy
Środowiskowy Dom Samopomocy finansowany jest ze środków wojewody mazowieckiego. Jest to 
kwota, która miesięcznie jest przeznaczana na uczestników takiego domu. Jest to kwota stała, plus 
dopłaty z  programu „Za Życiem”. Obejmuje ona koszty pobytu uczestników w tym domu, jak 
również  koszty  administracyjne.  Także  jest  to  działanie,   na  które  otrzymujemy  środki 
od  wojewody  mazowieckiego.  Chociaż  rzeczywiście  inicjatywa  i  powstanie  tego  domu  leżały 
po stronie  gminy Wołomin i  gmina zadbała  o to,  żeby taki  Środowiskowy Dom Samopomocy 
powstał w naszym mieście. Może jeszcze doda, że po podjęciu takiej uchwały z każdym z tych 
samorządów  spisywane  są  stosowne  porozumienia,  które  regulują  kwestie  przyjęcia  tych 
podopiecznych do Środowiskowego Domu Samopomocy.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Miasta Ząbki. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, 
Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, 
Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (3)

20



Edyta Babicka, Maciej Łoś, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

6) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Klembów
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Klembów. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski, 
Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Marek Górski, Maciej Łoś, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

7) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Miasta Kobyłka
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Miasta Kobyłka. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski, 
Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Marek Górski, Maciej Łoś, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

8) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Poświętne
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Poświętne. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski, 
Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik

21



BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Marek Górski, Maciej Łoś, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

9) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Radzymin
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Radzymin. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski, 
Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Marek Górski, Maciej Łoś, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

10) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Tłuszcz
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Wołomin zadania publicznego od Gminy Tłuszcz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, 
Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (2)
Edyta Babicka, Maciej Łoś
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

11) zmiany uchwały w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
aktualizacji strategii zrównoważonego rozwoju Gminy Wołomin
- Joanna Żero- Naczelnik Wydziały Planowania Rozwoju i Rewitalizacji
Tak  jak  rozmawialiśmy  na  komisji,  chcielibyśmy  zmienić  troszeczkę  harmonogram  prac  nad 
strategią  naszego  miasta,  ponieważ  doszły  dodatkowe  elementy.  Nie  chcielibyśmy,  żeby  ten 
dokument był wyłącznie dostosowany do naszych potrzeb, ale chcemy, żeby był też dostosowany 
do takiej ogólnokrajowej polityki. Ponieważ okazało się, że Ministerstwo Klimatu i Środowiska 
opracowuje właśnie  Strategię  Rozwoju Ciepłownictwa,  która  to  strategia  może mieć wpływ na 
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strategię  naszego  Zakładu  Energetyki  Cieplnej,  musimy  troszeczkę  przeciągnąć  nasze 
procedowanie, żeby te wszystkie dokumenty strategiczne były spójne. Na komisji radni pytali nas o 
doprecyzowanie tego harmonogramu, który jest w projekcie uchwały. O takie kamienie milowe 
zwróciliśmy się do naszego partnera, który pomaga nam przygotowywać strategię i ona teraz poda 
jaki jest plan: punkty 1 - 4 strategii, które zaraz rozwinie, przeprowadzimy do 28 lutego 2025 roku. 
Co to oznacza? Oznacza to, że do końca grudnia 2024 otrzymamy diagnozę sytuacji społecznej, 
gospodarczej, przestrzennej gminy wraz z wynikami ankiety, danymi GUS, wynikami warsztatów 
i konkursu plastycznego. Te dokumenty będą zawierały oczywiście wstępne propozycje założeń 
programowych, kluczowe kierunki interwencji,  najważniejsze oprawy, obszary działań, które na 
przykład wyniknęły nam z diagnozy. Nie będzie to pełna struktura celów strategicznych, ale już taki 
bardzo dobry materiał roboczy do dyskusji. Projekt strategii całościowy, tą wersję roboczą już do 
takich poważniejszych prac,  czyli  punkty 2 -  3 otrzymamy do końca stycznia 2025.  Będzie to 
dokument, który pozwoli nam zapoznać się z propozycjami treści do naniesienia uwag i korekt, 
i  przygotowania dokumentu do publikacji na stronie internetowej. I ta publikacja nastąpi do 28 
lutego 2025. Następnie kolejny punkt naszego harmonogramu w projekcie uchwały, punkt 5 - 8 
przeprowadza  się  do  dnia  30  kwietnia  2025.  I  co  w  tym  punkcie  będzie  się  znajdowało? 
Przeprowadzenie konsultacji społecznych, potem sprawozdanie z przebiegu i wyników konsultacji, 
czyli raport z konsultacji, wprowadzenie wynikające z uwzględnionych uwag zmiany do projektu 
strategii  oraz  przekazanie  projektu  strategii  zarządowi  województwa.  I  ostatni  punkt,  który 
przeprowadzi się do 31 lipca i będzie to przeprowadzenie lub odstąpienie od strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko, ewaluację trafności, skuteczności i efektywności realizacji strategii 
rozwoju i finał, czyli przedstawienie radzie projektu do przyjęcia. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
aktualizacji strategii zrównoważonego rozwoju Gminy Wołomin. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (3)
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Piotr Sikorski
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

12) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok
- Agnieszka Mikulska- Naczelnik Wydziału Opłat i Podatków Lokalnych  
Przedstawia projekt uchwały w zakresie stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok. Jest to 
uchwała z autopoprawką, w efekcie której zawiera stawki podatku na 2025 rok o 10% wyższe niż te 
obowiązujące w roku bieżącym. Pierwotnie to było 15%. Według ustawy o podatkach, opłatach 
lokalnych kształtowanie stawek podatkowych to wyłączna kompetencja gmin z zastrzeżeniem, że 
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nie mogą przekroczyć corocznie określonych stawek ustawowych. Od roku 2019 uchwała ta jest 
corocznie przedkładana radzie, corocznie dokonywana jest analiza finansowa w tym zakresie w 
odniesieniu do zmieniających się potrzeb gminy i w sytuacji w kraju. Z jednej strony wzięto pod 
uwagę wyważone zwiększenie obciążeń w skali roku przypadających na każdego mieszkańca. I tak 
jeżeli chodzi o właściciela budynku mieszkalnego o powierzchni 120 metrów wraz z działką, to 
każda rata wzrośnie o 13 zł. Jeżeli chodzi o mieszkańca bloku 60-metrowego mieszkania, to jest 6  
złotych więcej w skali roku. Średni przedsiębiorca przykładowo budynek 100-metrowy i budowle 
30 tysięcy złotych, to jest wzrost 83 zł do każdej z czterech rat. Z drugiej strony wzięto pod uwagę 
potrzebę zapewnienia dochodów w gminie, zniwelowania skutków dla budżetu spowodowanych 
tym, że stawki obowiązujące na terenie gminy mimo corocznej waloryzacji są znacznie niższe od 
stawek ustawowych. Po analizie uchwał, które będą obowiązywały w 2025 roku w innych gminach 
naszego powiatu, stawki w Wołominie będą nadal najniższe z dwoma drobnymi wyjątkami. Skutki 
finansowe uchwały szacujemy na 1 milion 584 tysiące. Tak jak wcześniej sygnalizowała, podjęte są  
przez Sejm znaczne zmiany uchwały o podatkach i opłatach lokalnych, które mogą mieć również 
wpływ na wysokość wpływów w 2025 roku, więc są to szacunki. W projekcie znajduje się również 
zróżnicowanie  stawki  budowli  związanych  wyłącznie  z  wydobywaniem  wód  geotermalnych, 
ze  stawki  podstawowej  2%  od  wartości  budowli  do  stawki  0,5%.  Ma  to  na  celu  ułatwienie 
inwestycji w tą technologię i osiągnięcie, celów klimatycznych. Projekt w tym zakresie był zgodnie  
z wymogiem ustawowym opiniowany przez UOKiK.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła  o  podanie  kwot,  które  zapłaci  mieszkaniec  osiedla  powiedzmy  za  60  –  metrowe 
mieszkanie po podwyżce a także przeciętny właściciel domu.  

- Agnieszka Mikulska- Naczelnik Wydziału Opłat i Podatków Lokalnych
Mieszkaniec osiedla za sześćdziesięcio metrowe mieszkanie zapłaci sześć złotych w skali roku. A 
jeżeli chodzi o budynek 120-metrowy i działka tysiąc metrów, to jest trzynaście złotych więcej do 
każdej z czterech rat.

Głosowano w sprawie:
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok wraz z autopoprawkami . 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, 
Maciej Łoś, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej 
Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jerzy Mikulski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (1)
Iwona Kostrzewa

24



13) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w miejscowościach: 
Czarna, Helenów i Wołomin w Gminie Wołomin – Etap III – część B i C
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady  
Poinformowała, że zgłasza wniosek, abyśmy zagłosowali nad uwagami  blokiem. Konsultowała to z 
radcą prawnym i prosi go żeby wyjaśnił tę kwestię tak, żeby radni mieli świadomość jak to będzie 
wyglądało.

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Co do zasady,  z  uwagi  na  to,  że  wedle  jego wiedzy tych uwag jest  dosyć sporo,  aby ułatwić 
procedowanie  i  nie  głosować  nad  każdą  z  tych  uwag,  istnieje  możliwość  głosowania 
po zgrupowaniu poszczególnego rodzaju uwag blokami.  Taka możliwość jest dopuszczalna choćby 
w świetle aktualnego orzecznictwa sądu Naczelnego Sądu Administracyjnego,  choćby wyrażonego 
tutaj  w wyroku  z  27  kwietnia  2022  roku.  Taki  sposób  głosowania  również  został  uzgodniony 
z naszym nadzorcą w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim, stąd też jest to zgodne z literą prawa.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Oczywiście chodzi o głosowanie blokiem nad uwagami tej samej treści. Żeby nie było wątpliwości,  
to najpierw przegłosujemy zgodę na głosowanie blokiem nad uwagami tej samej treści.

Głosowano w sprawie:
zgody na głosowanie blokiem nad uwagami tej samej treści. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Marek Górski, Marta 
Hoppe, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni 
Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (2)
Beata Gomse, Małgorzata Kielak
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki
Zanim radni zagłosowali nad poszczególnymi, przedstawiała treści poszczególnych uwag.

Głosowano w sprawie:
uwagi nr 1 . 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Monika Dubow, Marek Górski, Marta Hoppe, 
Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni 
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Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
PRZECIW (1)
Adrian Budek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Agnieszka Koza
BRAK GŁOSU (1)
Beata Gomse
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

Głosowano w sprawie:
uwagi nr 2. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maciej Łoś
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa
Głosowano w sprawie:
uwagi nr 3. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, 
Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
PRZECIW (1)
Marek Górski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maciej Łoś
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

Głosowano w sprawie:
uwagi nr 4. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
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Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Jerzy Mikulski, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maciej Łoś
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

Głosowano w sprawie:
uwagi od nr 5 do nr 62 (uwagi tej samej treści). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek Górski, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Wojciech Plichta, Antoni 
Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Mikulski
BRAK GŁOSU (2)
Edyta Babicka, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

Głosowano w sprawie:
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w miejscowościach: 
Czarna, Helenów i Wołomin w Gminie Wołomin – Etap III – część B i C. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek Górski, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech 
Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
BRAK GŁOSU (1)
Edyta Babicka
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

27



14) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych na terenie Ośrodka Sportu i 
Rekreacji „Huragan”, stanowiących własność Gminy Wołomin
- Krzysztof Gawara- Dyrektor OSiR Huragan  
Przedstawia  projekt  uchwały,  który  pozwala  nam zwiększyć  o  30% ceny  korzystania  z  usług 
ośrodka sportu. I tak jeżeli chodzi o basen, jest to wzrost 30%, usługi na stadionie, jest to wzrost 
20%. Od dwóch lat nie podnosiliśmy cen, a wiemy doskonale, że w tym okresie od kiedy nastała 
wojna w Ukrainie, ceny poszybowały bardzo mocno, zwłaszcza jeżeli chodzi o energię elektryczną. 
To za sobą pociąga oczywiście, wzrost opłat za materiały, za usługi inne. Ponad to nasz basen, jest 
basenem trzynastoletnim, a niestety okres gwarancyjny, obejmował tylko pięć lat.  W tej  chwili 
każda usterka musi  być opłacona z  naszego budżetu.  To również pociąga bardzo duże koszty.  
Wzrost o 30% cen na nasze usługi, pozwoli na wzrost dochodów w granicach 1000000,00 złotych. 
To nadal  nie zrównoważy wydatków na utrzymanie basenu,  ale  w jakiś  sposób zrekompensuje 
koszty.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Wie, że na ostatniej komisji gospodarki była bardzo żywa dyskusja na temat propozycji, z którą 
przyszedł pan dyrektor. Ona prosi, żeby pan dyrektor powiedział jak wygląda sprawa ze zniżkami, 
bo o to radni pytali i chciałaby, żeby to wybrzmiało na sesji.  

- Krzysztof Gawara- Dyrektor OSiR Huragan
W zasadzie zniżki są łączone z biletem podstawowym. Do tej pory, bilet podstawowy kosztował 
19,00 złotych, po wprowadzeniu podwyżek będzie to kwota 25,00 złotych od 7.00 do 16.00, a po 
godzinie  16.00,  bilet  ten  kosztowałby  29,00  złotych,  który  do  tej  pory  kosztował  22.  Podczas 
tworzenia tego projektu, orientowaliśmy się w cenach biletów na basen w Ząbkach i Markach  i się 
okazuje,  że  te  kwoty,  które  ewentualnie  będą  wprowadzone  uchwałą  od  roku  2025  będą 
zdecydowanie niższe, aniżeli w Ząbkach, a nieco wyższe od cen, które posiada basen w Markach. 
Czyli jesteśmy po środku. Z tym, że tak jak zaznaczył na początku. Musimy też brać pod uwagę 
wiek basenu, bo jednak basen w Markach jest basenem, który funkcjonuje od kilku lat.  Basen 
w Ząbkach jest o 3-4 lata młodszy od naszego basenu, więc tutaj, jest duża różnica jeżeli chodzi 
o koszty utrzymania. 

- Andrzej Żelezik- radny
Przede wszystkich chce podziękować panu dyrektorowi, że jest z nami od początku, a dopiero teraz  
odpowiada na pytania. Chciałby powiedzieć kilka słów o historii basenu. Właściwie ojcem tego 
przedsięwzięcia,  żeby  ten  basen  w  ogóle  powstał  był  burmistrz  Mikulski.  Otwarcie,  nastąpiło 
z opóźnieniem o pół roku, dlatego że zmieniał się burmistrz, który był z takiej opcji, która wiele  
potem tutaj spraw pozmieniała. Natomiast jeżeli chodzi o sprawy bieżące, to chciałby przypomnieć, 
że  ceny  muszą  rosnąć,  bo  opłaty  za  media  to  wymuszają,  a  my  powinniśmy  po  prostu 
to zaakceptować. On będzie głosował za poparciem tej uchwały. 

- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
Poprosiła  pana dyrektora,   żeby powiedział  ile  za  bilet  na basen płaci  mieszkaniec Wołomina,  
który posiada kartę mieszkańca, a ile zapłaci po podwyżce. 
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- Krzysztof Gawara- Dyrektor OSiR Huragan
Jeżeli chodzi o mieszkańców, korzystających z karty mieszkańca Wołomina to mają oni zniżkę 
30% zniżki. Jeżeli bilet kosztuje, powiedzmy 25,00 złotych, to od tego trzeba odjąć 30%. 

-  Agnieszka  Koza-  Przewodnicząca  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
Rozumiała, w tej chwili jakby nie ma tej zniżki, dopiero ją wprowadzamy?

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
Zniżka cały czas jest, ona pytała oto czy będzie utrzymana.

 

- Krzysztof Gawara- Dyrektor OSiR Huragan
Zniżka jest,  każdy z mieszkańców, który posiada kartę mieszkańca lub kartę dużej rodziny ma 
zniżki od kiedy te karty zostały wprowadzone.

Głosowano w sprawie:
ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych na terenie Ośrodka Sportu i 
Rekreacji „Huragan”, stanowiących własność Gminy Wołomin. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Wojciech 
Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa

15) rozpatrzenia petycji
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i petycji o przedstawienie stanowiska komisji 
dotyczącego rozpatrzenia skargi. 

- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji
16 sierpnia 2024 roku, wpłynęła petycja mieszkańców gminy Wołomin, dotycząca prowadzonego 
postępowania  o  wszczęcie  postępowania  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych 
uwarunkowaniach,  o  przystąpieniu  do  przeprowadzenia  oceny  oddziaływania  na  środowisko 
i  rozpoczęciu  procedury  udziału  społeczeństwa,  w  ramach  postępowania,  w  sprawie  wydania 
decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach,  dla  przedsięwzięcia  polegającego  na  produkcji 
prefabrykatów z siarkowego betonu polimerowego. Ta petycja, była również przedmiotem obrad 
Komisji Skarg i Wniosków. W trakcie postępowania wyjaśniającego, poproszono o wyjaśnienia 
organ, do którego petycja wpłynęła.  W tych wyjaśnieniach poinformowano, że organ wnikliwie 
zapoznał  się  z  petycją,  że  w  chwili  obecnej,  prowadzone  jest  postępowanie  administracyjne 
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w  oparciu  o  aktualne  przepisy  prawne.  No  i  przede  wszystkim  to,  że  organ  przyjął  wyżej 
wymienioną  petycję.  Dlatego  Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  na  posiedzeniu 
w  dniu  21  listopada,  pozytywnie  zaopiniowała  działania  burmistrza,  w  sprawie  prowadzonego 
postępowania.

- Monika Dubow- radna
Ona rozumie, że to postępowanie dotyczące oceny oddziaływania na środowisko przedsięwzięcia 
polegającego na produkcji prefabrykatów z siarko – betonu, cały czas się toczy. I ona tak naprawdę 
nie wie, jak rada ma opiniować działania burmistrza w tej sprawie, skoro to się dopiero toczy. 

- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
To nie była skarga tylko petycja. Ona została przyjęta przez burmistrza i to postępowanie się toczy  
i my nie rozpatrujemy samej treści petycji tylko to czy petycja została przyjęta czy nie. 

- Aneta Adamus- Przewodnicza Rady
To nieporozumienie wynikło z tego, że ona prosiła przewodnicząca komisji o przedstawienie skargi 
a pani Agnieszka przedstawiła petycję. Stąd może ta rozbieżność bo radni czego innego oczekiwali. 

- Jerzy Mikulski- radny
Poprosił o przybliżenie treści tej petycji, o co mieszkańcy w niej postulowali. 

- Agnieszka Koza- przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
Generalnie  mieszkańcy  wyrażali  sprzeciw  przeciwko  powstaniu  tutaj  fabryki,  która  będzie 
produkowała ten siarko beton.

- Monika Dubow- radna
Ona nie ma uwag, co do działania komisji. Natomiast zastanawia ją tylko, bo w projekcie uchwały 
mamy  napisane  tak:  „pozytywnie  zaopiniowała  działania  burmistrza  w  sprawie  prowadzonego 
postępowania, w sprawie wydania decyzji...” i tak dalej. Skoro nie została jeszcze wydana decyzja 
i burmistrz działa, to jak my możemy pozytywnie to opiniować?

- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
Jeśli chodzi o komisję, to oceniamy działania dotyczące złożonej petycji, czyli przyjęcie tej petycji 
do rozpatrzenia. 

- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Poprosiła prawnika o włączenie się do dyskusji i rozwianie wątpliwości radnych. 

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
W uzasadnieniu projektu tej uchwały jest wskazane, iż podejmując tą uchwałę, rada pozytywnie 
opiniuje  działania  burmistrza,  dotyczącego  postępowania  w  sprawie  wydania  decyzji, 
o  środowiskowych  uwarunkowaniach  i  przystąpieniu  do  prowadzenia  oceny  oddziaływania  na 
środowisko i  rozpoczęciu procedury udziału społeczeństwa,  w ramach postępowania w sprawie 
wydania  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach.  Treść  ogólnie  rzecz  biorąc  jakby  tego 
uzasadnienia, jest zawarta w treści uzasadnienia do projektu uchwały.
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- Jerzy Mikulski- radny
Tak,  tylko  mamy  informację  taką,  że  obecnie  prowadzone  jest  postępowanie  administracyjne, 
w oparciu o obowiązujące przepisy prawa, które do chwili obecnej, nie zostało zakończone. Dopóki 
nie zostanie wydana ostateczna decyzja, to my mamy taką wiedzę, że na poszczególnych etapach 
musimy ją oceniać, czy ona jest dobrze prowadzona, czy źle? On myśli, że w świetle petycji, którą 
przedstawiła przewodnicząca Komisji, chodzi o to, że mieszkańcy postulują podjęcie negatywnej 
opinii,  w  sprawie  wydania  decyzji  w  tej  sprawie.  I  dopóki  ta  decyzja  nie  zostanie  wydana, 
to wątpliwości budzi ocena tej działalności.  Czy to nie jest za wcześnie, żebyśmy już dzisiaj przed 
wydaniem ostatecznej decyzji, rozstrzygali i zajmowali stanowisko w tej sprawie?

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Prosi zauważyć, §1 w brzmieniu, który jest określony w projekcie tej uchwały, mówi o pozytywnej 
ocenie działań burmistrza dotyczącym rozpatrzenia petycji.  Stąd też jakby, projekt tej  uchwały, 
tyczy się jakby kwestii związanej z zaopiniowaniem pozytywnym tej petycji, która jest wyrazem 
woli części mieszkańców, którzy jakby wyrazili  swoje stanowisko w tym dokumencie. Stąd też 
z formalnego punktu widzenia, państwo jakby przychylacie się do tych argumentów, zawartych 
w tejże petycji,  jakby uznając te argumenty za własne. I jakby w ramach tejże uchwały, której 
projekt został przedstawiony, pozytywnie oceniacie kierunkowe działanie burmistrza, które ma na 
celu rozpatrzenie tej petycji. Jest tu wprost napisane 'dotyczące rozpatrzenia petycji'. Stąd też może 
ta wątpliwość.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Powinniśmy to zmienić w takim razie, żeby to nie budziło wątpliwości. 

- Adrian Budek- radny
W  uzasadnieniu  powinno  być  napisane,  że  Rada  Miejska  w  Wołominie,  pozytywnie  ocenia 
działania burmistrza Wołomina, dotyczące rozpatrzenia petycji. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Tu  nie  chodzi  o  rozpatrzenie,  rozstrzygnięcia  petycji,  tylko  o  sam  fakt  wprowadzenia. 
Tak to odbiera, że Rada pozytywnie opiniuje sam fakt, że ta petycja jest wprowadzona, na tym 
etapie, a nie, co do meritum.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Ale zmieńmy to tak, żeby to nie budziło wątpliwości. 

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
W  ślad  jakby  tutaj  za  tymi  wnioskami,  rekomendowałby  dokonanie  zmiany  w  przedostatnim 
akapicie  od  dołu,  przed  pouczeniem,  który  w  dotychczasowym  brzmieniu  wskazuje  na  to, 
że  w  sprawie  prowadzenia  postępowania,  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych 
warunkach.  Aby  to  było  ze  sobą  spójne,  rekomendowałby  implementowanie  tego  paragrafu 
pierwszego  sentencji  uchwały,  czyli  w  sprawie  pozytywnej  oceny  działania  burmistrza, 
dotyczącego  rozpatrzenia  petycji.  Ta  petycja  jest  elementem,  prowadzonego  postępowania 
administracyjnego.
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- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zapytała czy takie brzmienie będzie w porządku? 
 
Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia petycji wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek Górski, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Agnieszka Koza, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
PRZECIW (1)
Jerzy Mikulski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Robert Kobus, Maciej Łoś
NIEOBECNI (4)
Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa, Antoni Roszkowski
16) rozpatrzenia skargi
- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Skarg, Wniosków i Petycji
Skarga była złożona przez mieszkanki,  na działania dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w  Leśniakowiźnie.  O  szczegółach  tej  skargi  nie  chciałaby  mówić,  dlatego  że  to  była  bardzo 
delikatna sprawa. Jeśli ktoś ma ochotę zapoznać się z treścią skargi, to jest ona oczywiście dostępna 
w biurze Rady. Na pierwszej komisji,  kiedy ta skarga do nas wpłynęła, obecna była  skarżąca.  
Komisja,  poprosiła  o  wyjaśnienia  również  dyrektora  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego 
w  Leśniakowiźnie.  Wobec  tych  szczegółowych  wyjaśnień,  członkowie  komisji  uznali  skargę 
za  bezzasadną,  ponieważ  nie  dotyczyła  kwestii,  związanych  z  nadzorem  pedagogicznym, 
sprawowanym przez dyrektora, ale dotyczyła działania dyrektora, w zakresie spraw pracowniczych. 

Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia skargi. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (13)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek Górski, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Agnieszka Koza, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Robert Kobus, Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (4)
Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Iwona Kostrzewa, Antoni Roszkowski
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8. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i wnioskach radnych.
- Agnieszka Koza- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Pan mecenas obiecał, że odpowie pisemnie na zadane pytanie. Do dzisiaj nie otrzymała odpowiedzi, 
więc bardzo by prosiła o udzielanie tej odpowiedzi.

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Jeżeli  chodzi  o  tą  kwestię,  która  była  poruszana  w  trakcie  jednej  z  sesji.  Wedle  informacji 
przekazanych  przez  panią  naczelnik,  która  rozmawiała  z  radną  bezpośrednio  i  przekazała  te 
informacje.  Jeżeli radna oczekuje na piśmie, jak najbardziej, taką informację przedstawi.

- Agnieszka Koza- radna
Tak, pani naczelnik jeszcze na tej samej sesji, przekazała jej jakieś artykuły, na podstawie których 
można  było  wnioskować.  Natomiast  ona  prosiła  o  odpowiedź  na  piśmie  od  pana  mecenasa. 
Pani naczelnik powiedziała, że przekaże tę prośbę i radna czeka na tę odpowiedź. 

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Przepraszam z góry,  bo doszło do pewnego jakby nieporozumienia komunikacyjnego. Również 
kierował zapytanie, czy ten temat jest nadal aktualny. Pani naczelnik mu wyjaśniła, że z panią radną 
ten  temat  omówiła,  stąd  też  niezwłocznie  w przyszłym tygodniu,  dostanie  ona  na  piśmie  taką 
opinię. 

- Adrian Budek- radny
Miał pytanie dotyczące Leśniakowizny i działki numer 437, dokładnie ulicy Poligonowej. Czy ktoś 
występował o zajęcie pasa drogowego lub części drogi, działki 437 w Leśniakowiźnie, obręb 002?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Nie kojarzy. Trzeba by to sprawdzić. 

- Adrian Budek- radny
Według map geodezyjnych,  według informacji  od poprzedniej  pani  sołtys,  od aktualnego pana 
sołtysa, tam jest ogrodzenie na drodze gminnej, działka numer 437 przy działce numer 453. Radny 
był tam osobiście, no i nawet wystarczy na Google Maps zobaczyć, jak to jest zrobione. Z tego, co  
wie, co do działki 437 był konflikt sądowy, w wyniku którego działka została przyznana gminie 
Wołomin. Stąd jego pytanie, odnośnie tej działki. I pytanie jest też takie, że jeżeli ta działka jest  
zajęta, to czy będziemy się starać o jakieś odszkodowania, za nielegalne zajęcie tej działki?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Pytanie,  czy jest  to pas drogowy, ale on chyba kojarzy,  o którą sprawę chodzi.  I  chyba nawet 
wystąpiliśmy już o wydanie tej nieruchomości. Nie wie, w jakim trybie to jest prowadzone, ale  
zaczyna sobie kojarzyć sprawę z tych okoliczności. Niemniej jednak sprawdzimy na jakim to jest  
etapie.

- Adrian Budek- radny
Poprosi o informację, na jakim to jest etapie, jaki jest stan prawny tej drogi. I czy wyciągniemy 
jakieś konsekwencje finansowe, wobec zajęcia tej drogi?
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- Maciej Łoś- radny
Chciał poprosić, o udzielenie odpowiedzi na pytanie, które zadał na poprzedniej sesji, dotyczącej 
ścieżki  rowerowej  przy  ulicy  Laskowej,  naprzeciw  nowego  bloku.  Pytał  pana  burmistrza 
poprzednio i to jest w protokole napisane. I pan burmistrz obiecywał, że udzieli mu odpowiedzi. 
Odczytał: „Chciał przypomnieć, o takiej bardzo dawnej sprawie, chyba jeszcze z zeszłej kadencji,  
dotyczącej  ścieżki  rowerowej  przy  ulicy  Laskowej.  Podczas  budowy  tego  nowego  bloku, 
deweloper, czy też firma, która budowała, stawiała tam dźwigi do budowy i niestety, ale ścieżka  
jest zniszczona. W wielu miejscach są wklęśnięcia i dzięki temu są kałuże. Radny wie, że to było  
kiedyś wszystko procesowane, chyba nawet sprawa była w jakimś procesie sądowym z wykonawcą. 
I  chciał  zapytać,  jaka jest  aktualna sytuacja i  czy ktoś kiedyś,  wreszcie to spróbuje naprawić.” 
Najbardziej go interesuje to, kto i kiedy to naprawi? 

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Rozumie, że to chodzi o kwestię związaną ze zniszczeniem, znajdującej się w okresie gwarancji,  
między  innymi  części  chodnika,  ścieżki  rowerowej.  W  związku  ze  zniszczeniem  tego,  przez 
podmiot  który  tam  rozłożył  bodajże  dźwig,  z  tego  co  kojarzy.  W  odpowiedzi  na  to  pytanie 
wskazuje, że sąd w stu procentach uwzględnił nasze roszczenia i zasądził od wykonawcy kwotę, 
która odpowiadała wartości szkody. To było kilkadziesiąt tysięcy złotych. I aktualnie, ta sprawa jest 
przedmiotem  postępowania  egzekucyjnego  i  egzekucji  skierowanej  wobec  pozwanego.  Wedle 
informacji przekazanej przez komornika, może udostępnić  radnemu szczegółową informację w tym 
zakresie. Komornik podejmuje działania, mające na celu wyegzekwowanie tej należności, na rzecz 
gminy Wołomin.

- Maciej Łoś- radny
A jak długo trwa ta sprawa egzekucji?

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Dopiero w tym roku we wrześniu albo w sierpniu, wedle jego wiedzy, był skierowany wniosek 
egzekucyjny.  Z  uwagi  na  to,  że  był  problem  z  prawidłowym  doręczeniem  pozwanemu 
korespondencji skierowanej przez sąd. Stąd też musieliśmy uruchomić komornika, który w trybie 
zastępczego wykonania, potwierdził adres tego pozwanego, że zamieszkuje pod tym adresem, który 
został wskazany w pozwie. Dlatego to tyle trwało i dlatego dopiero, na miesiącach w tym roku, 
otrzymaliśmy prawomocny tytuł wykonawczy, który nas uprawniał dopiero, do skierowania sprawy 
do komornika.

- Maciej Łoś- radny
Dziękuje za odpowiedź. Jeszcze będzie drążył temat dalej. I do pana burmistrza ma teraz pytanie 
czy będziemy czekać do tego momentu, aż te środki finansowe zostaną wyegzekwowane i dopiero 
wtedy, zajmiemy się naprawieniem tej ścieżki rowerowej, czy możemy podejść do tego teraz, licząc 
na to, że te środki zostaną wyegzekwowane? 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Jak tylko będą środki, to oczywiście przystąpimy do naprawy tego chodnika. Tylko jest koniec 
roku, więc jak się znajdą te środki, to oczywiście naprawimy.
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- Maciej Łoś- radny
Ale czy mówimy o środkach tych z egzekucji, czy o środkach ogólnie?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
O środkach ogólnie, bo nie wiadomo, jak długo będzie trwała ta egzekucja. 

- Monika Dubow- Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska
Ma prośbę do pana Wiceprzewodniczącego Roszkowskiego, o przesłanie odpowiedzi do sądu, jaką 
wysłał jako nasz pełnomocnik. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Już przekazała tę prośbę.

- Jerzy Mikulski- radny
Również chciał się upomnieć się o materiał, o który prosił na ostatniej sesji. Miał dostać informację, 
o wydatkach z działu 75095. Też do dzisiaj tego nie dostał. Czy może prosić o przyspieszenie? 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Chciała poprosić panią naczelnik Olgę Ludwiniak. 

- Jerzy Mikulski- radny
Radny powiedział, że nie ma takiej potrzeby, tylko postuluję, żeby nastąpiła realizacja. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Prosi, aby tę odpowiedź dla radnego przygotować.

- Beata Gomse- radna
Miała pytanie, odnośnie tunelu w Zagościńcu. Jak to wygląda, bo sprawa ucichła. Na jakim to jest  
etapie w tej chwili?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina 
Jeżeli  chodzi o tunel,  to sprawa cały czas jest  procedowana w kolei.  Więc nie mamy żadnych  
sygnałów,  żeby  coś  tutaj  się  ruszyło  w tym kontekście.  Tam chodzi  o  projektowanie  studium 
wykonalności, dla całego odcinka między Warszawą i Białymstokiem. Czekamy na sygnał z kolei.  
Jeżeli taki będzie, to oczywiście poinformujemy.

9. Informacje Przewodniczącej Rady i sprawy bieżące.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zanim przejdzie do kolejnego punktu, chciałaby wręczyć wraz panami burmistrzami gratulacje 
sołtysowi, który dołączył do nas w trakcie obrad. 

Ze  spraw  organizacyjnych,  chciałaby  prosić,  żeby  informacje  które  sobie  przesyłamy 
na komunikatorze, który ma służyć do tego, żebyśmy rzeczywiście komunikowali się w kwestiach 
spotkań, czy rozwiązywali jakieś nagłe pytania,  żebyśmy nie wykorzystywać tego komunikatora do 
tego,  żeby prosić  o  obecność  na  komisjach,  czy  też  sesjach,  przedstawicieli  instytucji  naszych 
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gminnych.  Ona  bardzo  prosi  o  zachowanie  tej  formy  oficjalnej  przez  biuro  Rady,  za  jej 
pośrednictwem.  Osoby,  o  których  obecność  wnioskujecie  są  pracownikami  podległymi  pani 
burmistrz i to ona ostatecznie będzie decydowała. Druga kwestia dotyczy tego, co było poruszane 
na  komisji  gospodarki.  Mianowicie,  rzeczywiście  zdarzyła  się  sytuacja  taka,  że  radni  mieli 
rozbieżność między materiałami, które były przekazane mailowo, a materiałami, które dostali radni, 
którzy korzystają z materiałów w formie papierowej. Rzeczywiście wygenerowało nam dodatkową 
rozmowę, dlatego ona uczula, żebyśmy wspólnie mieli nad tym kontrolę i żebyście radni również to 
sprawdzali. Był to jakiś incydent jednorazowy, niedopatrzenie. Na samym początku naszej sesji, 
była  rozmowa  na  temat  Komisji  Statutowej.  Prosiła  pana  mecenasa  o  to,  żeby  sprawdzić jak 
przebiegała  terminowość  korespondencji,  między  nim  a  panem   przewodniczącym  tak,  żeby 
rzeczywiście można było też ustalić, kiedy będzie posiedzenie Komisji Statutowej.

- Dariusz Tomczyk- radca prawny
Z ustaleń, które zostały dokonane przeze niego, z osobą zajmującą się w zespole radców prawnych 
tym tematem,  19  września  tego  roku,  zostały  przesłane  szczegółowe  uwagi  pani  mecenas,  do 
propozycji zmian w statucie. Natomiast z uwagi na konieczność dokonania jakichś dodatkowych 
uzgodnień z Wydziałem Organizacji  Urzędu Miejskiego w Wołominie,  najpóźniej w przyszłym 
tygodniu,  kompleksowo zostanie  przesłana,  taka informacja  kompleksowa,  uwzględniająca tutaj 
jeszcze dodatkowy element. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Doraźnej Komisji Statutowej
Czeka  z  utęsknieniem,  na  informację  w  przyszłym  tygodniu  i  później  wspólnie  z  panią 
przewodniczącą ustalimy termin Komisji Statutowej.

- Andrzej Żelezik- radny
W najbliższym czasie, kończy się kadencja Wołomińskiej Rady Seniorów. Kadencja 2022-2024. 
Jeszcze jest jedna sesja, na której będzie, rozliczenie z działań rady przez te trzy lata. W grudniu, 
nastąpi  zarządzeniem wybrana,  nowa rada  na  następne  trzy  lata.  Radny miał  przyjemność  być 
sekretarzem  tej  rady,  Przewodniczącą  była  pani  Barbara  Lęcka,  a  wiceprzewodniczącym  pan 
Czesław Borkowski. Rada obchodziła w tym roku, dziesięciolecie działania, czyli jest to jedna z  
pierwszych Rad Seniorów w Polsce. Już pewnie następna rada będzie miała kilka uwag do Rady 
Miejskiej w Wołominie, żeby kilka pozycji wprowadzić do statutu tejże Rady Seniorów. Ale to już, 
jakieś tam wskazania nowej radzie przekażemy. Radny uważa,  że Wołomińska Rada Seniorów 
pracuje po to,  żeby poprzez włączenie przez panią burmistrz Elżbietę Radwan, włączenie pana 
burmistrza Łukasza Marka i Wydział Planowania Rozwoju i Rewitalizacji, ta opieka nad seniorami 
naprawdę była bardzo skuteczna. Myśli, że seniorzy powinni się czuć bezpiecznie, bo w naszej 
gminie,  coraz  większe  znaczenie  to  nabiera.  Radny  zobowiązuje  się,  kiedyś  przedstawić  takie 
działania WRS. Chciał podziękować przy tej okazji, właśnie i pani burmistrz i panu burmistrzowi, 
który  się  nimi  opiekował,  jak  też  i  temu wydziałowi,  który  naprawdę  wiele  prac  wykonywał, 
takich, które trzeba było wyciągać na zewnątrz.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Przypomnijmy, ostatnia sesja WRS będzie we wtorek o godzinie 10:00. Kto z państwa ma ochotę 
przyjść, to bardzo serdecznie też zapraszamy.

36



- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Uzupełniając  słowa  pana  radnego,  chciałby  poinformować,  że  w  najnowszym  Roczniku 
Wołomińskim, który już się składa, jest przygotowany artykuł burmistrza Łukasza Marka, właśnie 
o dziesięcioleciu w Wołomińskiej Rady Seniorów, do zapoznania się z którym, serdecznie zaprasza.

10. Zamknięcie obrad.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknęła VIII sesje Rady Miejskiej w Wołominie 
kadencji 2024-2029. 

 

Przewodnicząca obrad:                                                                                           Protokołowała:

Aneta Adamus                                                                                                        Elżbieta Żak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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